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Generalforsamling i Dansk Havefrøavlerforening 
Torsdag den 6. marts 2025 
 
Sivertsen, Københavnsvej 282, 4000 Roskilde 

 

 
Formand Gustav Rabølle bød velkommen og takkede Sivertsen for at lægge lokaler og forplejning 
til mødet.  
 
Referat. 
1) Valg af dirigent & stemmetællere 

Nils Elmegaard blev valgt til dirigent. Nils konstaterede at mødet var lovligt indvarslet og 
dermed beslutningsdygtig.  
Stemmetællere: Carsten Jørgensen og Per Funch Clausen 
 
Formandens beretning 
Gustav Rabølle fremlagde foreningens beretning. Præsentationen kan ses på 
www.havefrøavlerforening.dk  
 
Jens-Olav Høst Hansen fra Vikima takkede for god en beretning. Godt at der er sat særligt 
fokus på det helt store problem vi netop nu har i havefrøet - manglende dispensation til Asulox 
2025. Vi vidste godt den ville komme på et tidspunkt. Tak for at være realistisk om Asulox. Der 
har været gjort en stor indsats i sagen fra Axelborg. Godt der allerede er igangsat helt nye 
planer med at finde alternativer, bl.a. med deltagelse fra Hortiadvice. Igangsat af Troels Prior 
Larsen.  

 
Morten Bang: Tak for god beretning. Der arbejdes internationalt med forædlere på at finde 
løsninger til at dyrke spinatfrø uden brug af bl.a. Asulox, men generelt med brug af færre 
pesticider. Så vi er også i gang med at finde løsninger i den del af værdikæden. Alle er 
interesseret i at finde fremtidssikre løsninger.  
 
Gustav Rabølle: Som sagt i beretningen, er der så noget vi kan gøre for at hjælpe med at 
komme gennem dyrkningsåret uden Asulox på en lidt nemmere måde.  
Jens-Olav Høst Hansen: Der kan godt laves demodage med løsninger. Der er ved at blive 
planlagt noget på Sjælland.  
Henning Skytthe: Kan der laves demodag med økologerne, for hvad kan de med ukrudt i 
rækken. Kunne vi lære noget af dem?  
 
Nils Elmegaard: Orienterede om midler fra Frøafgiftsfonden bl.a. anvendes som branchens 
finansiering i GUDP projekter, der er flerårige. Derved opnås gearing af midler til forskning og 
udvikling. Nils mindede om at der er nogle frie midler i Brancheudvalget fro Frø. Det er nemt at 
søge, da der skal sende ansøgning til Nils Elmegaard (nem@lf.dk), hvorefter en udvalg under 
Brancheudvalget for Frø behandler ansøgningen.  
 
Herefter blev beretningen taget til efterretning.  
 

2) Fremlæggelse af regnskab og fastsættelse af kontingent 
Kasserer Lars Vang Godtfredsen fremlagde regnskab (se herunder).  
 
Regnskabet blev taget til efterretning.  
 

http://www.havefrøavlerforening.dk/
mailto:nem@lf.dk


Kontingentet blev fastholdt på 150 kr. også i 2026 (2025 kontingentopkrævning sendt ud under 
mødet). 

 

   
 
3) Indkomne forslag 

Ingen 
 

4) Valg til bestyrelsen 
Valgte bestyrelsesmedlemmer  

• Henrik Buch Rasmussen 

• Karl Hansen 
 

Valgte suppleanter  

• Lars Henrik Larsen 

• Martin Hjaltelin 
 

Valgt revisor  

• Henning Skytthe 
5) Eventuelt. 

Martin Hjaltelin: Sidste år skete der mange sprøjteskader, som måske kunne være undgået hvis 
vi som avler havde kendt mere til om vi havde fået en lys eller mørk spinatsort.   
Svar fra begge firmaer om at det desværre ikke er så let at farven ændrer entydigt på 
tålsomhed. Der er mange faktorer som har betydning. Enighed om at der bør være god dialog 
mellem avler og konsulent.  
 
Henning Skytthe: Tilsætningsmidler kan der komme mere klarhed over hvad der virker? Vi 
kører på en knivsæg, så der skal være styr på hvad der sker ved tilsætningerne. 
Gustav Rabølle: Regulering af pH, brug af olie m.m. er en god ide at få synliggjort bedre 
hvordan og hvad der virker. Måske firmaer der arbejder med dette i Danmark, kan give input.  
Per Clausen: Tilsætningsstoffer er testet tidligere. Der er mange erfaringer med 
spredeklæbemidler m.m. Der er forskel på hvad der virker og hvordan. Spørg bare.   
Rasmus Greve: Hos Bionutria arbejder vi med mange forskellige typer. F.eks. er effekt af 
Betanal ikke bedre ved pH regulering, men der er mere stabil effekt.  
 

 
 
 
Referent: Thomas Holst thl@lf.dk  

mailto:thl@lf.dk

